
E L  D I A R I E TVinaròs
SETMANARI D’INFORMACIÓ LOCAL          8 de gener de 2022 Núm 3.207 - 1,50 €

Vinaròs posa en valor el refugi
antiaeri de l’Arxiprestal

El regal de l’amic invisible desencadena 
una crisi entre PSPV i TTSV
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Redacció

Crisi al govern municipal després d’un regal 
de l’amic invisible entre PSPV i TSV

La coalició entre PSPV i TSV (que governen al costat de Compromís, partit que es va unir el mes d’abril passat) ha patit 
una crisi  de la manera menys esperada. Tot va succeir després del ple ordinari de desembre, quan els membres de 
l’equip de govern van procedir a donar-se els regals de “l’amic invisible”, que van voler fer per a afermar  les relacions 
entre ells. Res més lluny de la realitat. El regal que el socialista José Chaler, regidor d’Urbanisme i Esports, va donar a 
la seua companya de govern, Anna Fibla, líder de Totes i tots som Vinaròs (TSV) i regidora de Cultura i Patrimoni la va 
disgustar tant que va obrir una nova bretxa entre tots dos partits. Quan Fibla va obrir la caixa amb el “detall” on posava 
escrit “Producte de Proximitat”, no donava crèdit del que hi havia en el seu interior: un cap de corder, els seus ulls, les 
seues vísceres i tot això embolicat en verdura podrida.
L’enuig de Fibla i els seus companys de partit va ser tal que, l’endemà es va convocar una assemblea en el si de TSV. I al 
dia següent Fibla va convocar una roda de premsa a la qual va assistir la diputada Marisa Saavedra i altres companys 
de partit mostrant el suport a la líder local, i en la qual van sol·licitar el cessament o la dimissió de Chaler abans que 
conclogueren les festes de Nadal o en cas contrari, trencarien el pacte i deixarien de formar part del govern local. 
“Què pensarieu si us regalaren a vosaltres o als vostres familiars un cap de corder, uns ulls i unes visceras i fruita i 
verdura podrida?”, va iniciar Fibla el seu discurs. “Portem dos anys i mig en el govern molt difícils, perquè l’entesa que 
hi ha hagut en l’equip de govern no ha sigut bona i això s’ha visualitzat alguna vegada públicament, però el que no 
s’ha vist és la problemàtica interna contínua dins de l’equip de govern contra els regidors de Totes i tots som Vinaròs”.
Segons Fibla, aquest regal de l’amic invisible “és la gota que ha vessat el got”. “Va començar a obrir el regal l’alcalde, 
Guillem Alsina, va continuar Marc Albella, i eren tot regals normals, i després em va tocar a mi. Era una caixa molt gran 
de porexpan on posava ‘producte de proximitat’, i vaig pensar que seria un bonic detall. Quan ho vaig desembolicar, hi 
havia una caixa transparent amb un cap i uns ulls de corder mort, i també les seues vísceres, tot ple de sang i embolicat 
amb verdura podrida. No vaig entendre com podia estar passant-me això, ni a mi ni al meu partit. I mentrestant, alguns 
companys socialistes, entre ells l’alcalde, se n’estaven rient de la situació. En aquest moment vaig poder aguantar la 
situació, perquè després havíem de descobrir qui havia fet el regal, però em vaig sentir molt atacada i no vaig dir res, 
vaig fer com si res haguera passat malgrat el que sentia, que era assetjament cap a la meua persona. Vam continuar 
obrint la resta de regals, tots senzills i normals, i després es va saber que qui em va fer el regal era José Chaler”, va 
explicar Fibla.
Per a la líder de TSV “aquesta situació trenca la dinàmica que ja estava molt malparada dins de l’equip de govern. 
Ho hem valorat dins del partit i no podem continuar així. És inexcusable, una conducta intolerable venint d’un 
representant polític socialista. Això és un atac a TSV i totes les persones que ens han votat, i ataca la meua dignitat. 
En aquests dos anys i mig els atacs han sigut maliciosos i continuats per part seua.  S’ha creat un clima insostenible 
i aquest ultim fet fa que demanem a l’alcalde Guillem Alsina el cessament immediat de José Chaler, o que aquest 
dimitisca. Si ho compleixen, continuarem en el govern treballant per Vinaròs, que és el que desitgem, però si no, no 
seguirem. La decisió és de l’alcalde”, va indicar. 
I va concloure preguntant “què buscava Chaler enviant-nos una caixa amb aquest contingut, que ens està volent dir”.  

Marisa Saavedra: “És un atac amb connotació masclista”
La diputada al Congrés a Castelló, Marisa Saavedra, va considerar que l’agressió que ha patit Fibla és política. “No és 
un sopar d’amics on es fan bromes, era un acte informal però institucional, entre membres de l’equip de govern. I això 
ha sigut un menyspreu, una humiliació i un maltractament per part d’un membre de l’equip de govern. És una qüestió 
política, un acte inacceptable i un atac molt greu a una dona, per la qual cosa té també una connotació masclista. El 
pitjor és que a més ha sigut un acte preparat, i probablement s’ho va passar bé preparant alguna cosa tan macabra per 
a humiliar a una companya. Si l’alcalde no el cessa, significaria que estaria d’acord. Esperem una resposta responsable”.

TSV demana el cessament o la dimissió de José Chaler i dóna de temps 
fins al 10 de gener 
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Chaler emet un comunicat després de les acusacions de TSV

Després de la roda de premsa de TSV demanant la seua dimissió o cessament, José Cha-
ler, que estava fora de la ciutat per vacances, va remetre aquest comunicat:

Davant la situació mediàtica creada durant el dia d’avui, vull manifestar de manera per-
sonal el següent:
L’equip de govern de l’Ajuntament de Vinaròs, com qualsevol equip de treball o grup 
d’amics en aquestes dates, va celebrar l’anomenat popularment com “amic invisible” 
durant el transcurs de la tarde nit del dimarts 21 després del plenari ordinari del mes de 
desembre. En aquest procés d’entrega del regal, el mateix es fa de manera anònima i no 
és fins després d’obrir-lo o al final del repartiment quan s’intenta verificar la identitat de 
la persona que l’ha regalat.
En el meu cas, el sorteig que vam efectuar entre els components de l’equip de govern, 
em va tocar la sra Fibla. Tal com s’ha dit en la roda de premsa, en el transcurs de la tarde 
nit es van efectuar diversos regals de caràcter amistós, amigable i distesos entre els 
presents. En el meu cas, el regal que li vaig fer a la sra. Fibla va consistir en una gorra 

de vellut i una caixa amb productes de fruita i verdura lleugerament 
malmesos així com productes de “casquería” de corder. Aquest segon 
regal que jo vaig plantejar en clau de broma, reconec que no va estar 
encertat i per tal fet demane disculpes públiques a la sra. Fibla per 
aquest succés.
Així mateix, vull manifestar que en cap cas es produeix una compli-
citat de rialles, ganyotes amb la resta de l’equip de govern o grup 
municipal socialista tal com s’arriba a manifestar en la roda de prem-
sa del dia d’avui. Al contrari. És evident que es va crear una situació 
d’incomoditat entre els assistents que van intentar sortejar de la ma-
nera que es va poder amb la continuació de l’entrega dels regals. In-
closos els dos regidors restants de TSV.
En cap cas, un acte que realitzo de manera personal ha estat preme-
ditat ni pel grup municipal socialista ni pel PSPV-PSOE de Vinaròs per 
tal d’ofendre, malmetre o causar un perjudici a la sra. Fibla, ni de bon 
tros, tal com s’ha manifestat en la roda de premsa en clau “mafiosa” o 
d’ofensa equiparant-ho a un atac masclista com s’ha dit públicament.
Des d’aquestes línies, també vull manifestar un fet que s’ha omés en 
la pròpia roda de premsa d’aquest matí. El dimecres 22 a primera hora 
del matí, jo mateix i també animat pel grup municipal socialista vaig 
trucar a la sra. Fibla per tal de disculpar-me personalment sense ob-
tindre resposta. És per això que li vaig deixar escrit un missatge de 
text del qual en puc demostrar la prova si així els mitjans de comuni-
cació ho requereixen. Trucada i missatge que, efectivament, no van 
rebre resposta.
Per a finalitzar, vull posar de manifest que lamento profundament 
que d’un fet de caràcter estrictament personal, per oportunisme 
electoral i personal, s’eleve a nivell polític per tal de traure rèdit a un 
any i mig d’eleccions i en plenes festes nadalenques. Així mateix, vull 
aprofitar per demanar disculpes al PSPV-PSOE Vinaròs i al grup mu-
nicipal socialista, per la situació creada, deixant-los fora de qualsevol 
implicació.

El portavoz del Partido Popular en el Ayuntamiento de Vinaròs, Juan Amat, compa-
reció  en rueda de prensa tras conocer los hechos que han desencadenado la nue-
va crisis de gobierno para señalar que “cuando pensábamos que ya lo habíamos 
visto todo en cuanto a degeneración política en el gobierno de Alsina después de 
protagonizar escándalos como el de corrupción tapada a días de unas elecciones, 
donde se escondió a los vinarocenses que un concejal había estado apropiándose 
de dinero del ayuntamiento, o hace menos de un mes, el escándalo del enchufe 
de la concejala de Servicios Sociales dentro del área que gestionaba, ahora nos 
encontramos con la denuncia pública de hostigamiento de la segunda teniente de 
Alcalde, Anna Fibla, por parte de un concejal socialista con la complicidad y risas 
del Alcalde”. Amat destacaba que “más allá de un acto que retrata a sus protagonis-
tas, y que desde el Partido Popular condenamos sin paliativos, está el desconcierto 
y bochorno al que desde el inicio de la legislatura están sometiendo a la institución 
que representan”.
El portavoz popular ha afirmado que “no es sostenible un gobierno en el que, reco-
nocido por ellos mismos, se faltan el respeto, se ocultan información y actúan con 
manifiesta deslealtad desde el inicio de la legislatura”.
Amat finalizaba remarcando que “desde el Partido Popular exigimos, por dignidad, 
la dimisión de un Alcalde y el resto de sus compañeros que no son merecedores 
de los cargos que ocupan. Si lo que hizo Chaler estuvo mal, las risas del Alcalde 
mientras lo hacía lo empeora. Lo sucedido retrata la catadura moral de sus prota-
gonistas. Estamos ante un gobierno en estado de descomposición que sabemos 
se mantienen, únicamente, por el sueldo público que perderían si rompieran el 
gobierno”.

Amat pide la dimisión “en bloque” del equipo de gobierno
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A la seu del PSPV local i al costat de l’alcalde, Guillem Alsina, i el secretari local so-
cialista, Edu Barberá, va compaéixer José Chaler, per tornar a llegir el comunicat 
que ja va remetre dies abans i assegurar que no dimitirà. Chaler havia tornat de 
les seves vacances abans del previst “davant la situació mediàtica” derivada de la 
roda de premsa d’Anna Fibla, que recordem que va dir que després del regal de 
l’amic invisible de Chaler o dimitia o el cessaven o no continuarien dins l’equip 
de govern. 
Chaler ha assenyalat que va trucar a Fibla vàries vegades per disculpar-se però 
no li va agafar el telefon i que després per això li va enviar un whatsapp discul-
pant-se i assegurant que va ser un regal a nivell personal, i posteriorment un 
audio de whatsapp i que després va trucar al membre de TSV, Sebastià Fabregat 
per intentar que parlès amb ella,  però “em va dir que no havia d’estar parlant 
en mi pel que havia fet i que anirien a per mi, que tot el món sabria qui era jo”, 
segons va dir Chaler. “Em vaig adonar llavors que no anaven a escoltar a ningú, 
que ja ho tenien tot pensat i estudiat per anar contra mi en lo personal i en lo 
polític. De res va servir que el propi pacte de govern tingues les vies per resol-
dre conflictes, ni que els secretaris d’organització dels tres partits a nivell de la 
Comunitat Valenciana intentaren fer-los canviar ld’opinió del que anaven a fer o 
que destacats membres del propi TSV parlaren en ells per que canvaren d’idea. 
El que volien era una revenja personal i política”, va dir Chaler, que va afegir que 
“jo em vaig equivocar amb el tipus deregal i en la persona a qui anava estinat, 
però la senyora Fibla ss’equivoca al interpretar este fet i treure’l de context”. 
La intenció segons Chaler era fer una broma, ja que Fibla havia sigut regidora 
de Comerç.
“No soc jo qui per demanar la dimissió de Fibla, la gent escollirà, hi ha eleccions 
en un any i mig. He passat uns dies molt llargs i dificils pero he rebut molts mis-
satges de suport de gent de tots els colors politics, també de TSV”, ha indicat.
“Necessitava explicar-me i poder ja descansar. Des del punt de vista polític, no 
vaig a dimitir perquè m’ho mane la senyora Fibla i menys per este fet.Dmitir o no 
dependrà d’altres variables. Hi ha altres damnificats dins del nostre grup munici-
pal per este fet, començant per l’alcalde, i a a tots he demanat disculpes. Serà la 
pèrdua de confiança cap a la meua persona per part el meu grup municipal, que 

Compareixença a la seu del PSPV:
Chaler no dimitix i deixa el seu càrrec en mans del partit

valoraran en els proxims dies, la que decidirà si ho deixo o no. El meu càrrec 
està a disposició del partit per al que creguen oportú”, va concloure. 
El secretari local, Edu Barberà, va agrair que posés a disposició el seu càrrec. 
“No entenem el perquè de la reacció de Fibla, el pacte de govern té mecanis-
mes interns per solucionar conflictes i en els propers dies valorarem el que 
farem per buscar una solució al problema generat”, ha conclòs, després de 
posar en valor la tasca que està fent Chaler al capdavant de les dos regidories.
Finalment, Alsina ha demanat disculpes “per un fet molt desagradable que ha 
posat el nom de Vinaros una vegada més amb una connotació negativa en 
els mitjans de comunicació a nivell nacional”.D’altra banda, també va dir que 
el partit “ho està passant molt mal estos dies” després de la roda de presa de 
Fibla “que no haguera hagut de sortit de l’àmbit privat”, i va agrair la predispo-
sició de Chaler per acudir a explicar-se i posar el seu càrrec a disposició de la 
executiva i del grup municipal. “Continuarem treballant de la mateixa manera 
amb TSV, perquè els veins ens van votar per dur a terme projectes cabdals per 
a Vinaròs i ho estem fent. Tenim molta feina a fer fins al final de legislatura”.

El Grupo Popular del Ayuntamiento de Vinaròs ha 
presentado una moción de reprobación del alcal-
de socialista Guillem Alsina y el edil de Urbanismo 
José Chaler, tras las explicaciones dadas por ambos 
sobre el regalo de Chaler a la concejala de Totes i 
Tots Som Vinaròs Anna Fibla de una cabeza, ojos 
y vísceras de cordero, en el juego del “amigo invi-
sible”.
El portavoz popular Juan Amat anunció esta mo-
ción, que obligará al alcalde a convocar un pleno 
extraordinario para su debate, dado que el PP, por 
el número de concejales que tiene, puede pedir 
hasta tres plenos extraordinarios al año, como acla-
ró. “Vamos a obligar en el salón de plenos a que se 
decida por parte de todos si la conducta de Chaler 
es digna de reprobación y también la del alcalde, 
por haber participado riéndose y haber amenaza-
do a la víctima de la broma con echarla si lo hacía 

público”. “Vamos a hacer que se retraten todos los 
integrantes de Totes i Totes Som Vinaròs, que han 
reconocido que en el equipo de gobierno prima la 
desconfianza, las faltas de respeto y se les oculta in-
formación” añadía.
La decisión popular de esta moción se ha tomado 
tras la rueda de prensa de este lunes de los socialistas 
aludidos y el secretario general de la agrupación lo-
cal socialista. “El alcalde se siente y es tan responsable 
como el señor Chaler de lo acontecido -dijo Amat-, 
ya ha salido en prensa que el alcalde no solo se rió 
cuando se producían los hechos  sino que además, 
cuando la señora Fibla le advirtió que iba a denunciar 
públicamente lo sucedido, no solo no se solidarizó 
con ella sino que encima la amenazó con echarla del 
gobierno si se atrevía a hacer públicas esas circuns-
tancias”. “Si mal estuvo lo que Chaler llama broma 
de mal gusto, peor es la conducta del alcalde, que 
participó riéndose y después amenazó a la víctima” 
abundó Amat.

Además, para los populares es “vergonzoso” que se 
“eludan las responsabilidades, que se diga que la 
continuidad de un tema en Vinaròs no la decida su 
alcalde, sino la ejecutiva del Partido Socialista, a la 
que no ha votado ningún vinarocense, evidencia que 
Alsina no tiene el más mínimo respeto a los ciuda-
danos de esta ciudad”. Es “escandaloso” que el alcal-
de “se haya escondido durante más de una semana 
y cuando sale, dice que ¿él no decide nada en esta 
ciudad?” Según Amat, hay “motivos sobrados” para 
exigir la dimisión del alcalde. “Alsina no podrá decidir 
si Chaler sigue de concejal, pero sí si sigue de conce-
jal de Urbanismo… Si no decide nada, que no cobre 
como alcalde…Debe explicar muchas cosas”. 
Cabe recordar que días atrás Fibla comentó que “el al-
calde me dijo que no me lo tomara a mal, que era una 
broma, y el día de la rueda de prensa le avisé previa-
mente de que íbamos a pedir el cese de Chaler y me 
dijo que si lo hacía, me echaría del equipo de gobier-
no. No me pidió ni que me sentara a hablarlo. Nada”.

El PP presenta una moción de reprobación del alcalde 
y del concejal Chaler por el regalo del amigo invisible
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Des de gener s’aplicarà la bonificació del 50% de la taxa de recollida de les es-
combraries prevista en l’article 4.1 de l’Ordenança. La modificació va ser apro-
vada per l’Ajuntament i publicada el passat 2 de desembre al Butlletí Oficial de 
la Província, BOP, per a la seua ratificació definitiva i entrarà en vigor a partir de 
l’1 de gener de 2022.
L’alcalde Guillem Alsina ha recordat que “aquesta rebaixa s’afegirà a les ja apro-
vades, la reducció del 50% de l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i 
Obres (ICIO), l’eliminació de la taxa per a l’expedició de llicència i la bonificació 
de la taxa de llicència d’activitat econòmica”. Segons insistia es tracta d’unes 
bonificacions per ajudar als veïns i empreses de la localitat a fer front a la crisi 
generada pel coronavirus, a més també d’ajudar a incentivar l’economia.
Per la seua banda, la regidora d’Hisenda, Maria Cano, ha destacat que “la re-

baixa del 50% de la taxa de la recollida de les escombraries suposarà significa-
tiu estalvi per a les llars que passaran de pagar un rebut de 34,20€ als 17,10€, 
mentre que establiments com una cafeteria o bar passaran dels 120 a 60,78€”. 
D’altra banda, Cano comentava que a partir de l’1 de gener també s’aplicarà la 
bonificació del 50% de la quota de l’Impost dels Béns Immobles, IBI, per a les 
edificacions residencials en què s’hagen instal·lat sistemes per a l’aprofitament 
tèrmic o elèctric de l’energia provinent del sol. Aquesta bonificació s’estendrà 
als cinc períodes impositius immediatament següents al de la finalització de la 
instal·lació, fins a un màxim de 400 € anuals. Per a l’aplicació de la bonificació 
en l’exercici en el qual se sol·licita, haurà de presentar-se la instància abans de 
l’1 de març. La resta de condicions es poden consultar en l’article 11, apartat 6, 
de l’Ordenança fiscal reguladora de l’IBI.

Entren en vigor la bonificació del 50% de la taxa de les escombraries 
i la rebaixa de l’IBI als edificis amb plaques fotovoltaiques

La Diputació de Castelló ha notificat a l’Ajuntament de Vinaròs la resolució de 
les ajudes tramitades pels danys ocasionats per el temporal Glòria al municipi 
a l’any 2020. Recordem que va ser una de les tempestes més importants dels 
darrers anys, que va ocasionar danys significatius al litoral, amb pèrdua de la 
sorra de les platges, despreniments, talls de carreteres i danys a les infraestruc-
tures del passeig marítim. 
La Regidora d’Obres i Serveis, Carmen Morellà, ha destacat que “la subvenció 
que ens ha atorgat la Diputació de Castelló contempla el 85% de l’import justi-
ficat per l’Ajuntament de Vinaròs, un total 59.200€, que ens permetrà finançar 
gran part de les obres executades”. Morellà assenyalava que des del govern 

municipal es van sol·licitar ajudes a la Diputació, Generalitat Valenciana i Cos-
tes per a poder fer front a tots els danys ocasionats pel temporal Glòria, que 
ascendeixen fins als 2,6 milions d’euros.
Per part de Costes es va destinar una partida de 500.000€ per a reparar la zona 
del Cossis per a refer el pas de vianants malmés per les onades i la reconstruc-
ció d’un tram carretera del camí de la Donzella totalment desaparegut. D’altra 
banda, també va intervenir en la zona de Cala Puntal per a reparar l’escullera, 
així com la passarel·la de vianants que també va patir danys considerables.
Per acabar, la regidora Morellà incidia que actualment resta pendent la resolu-
ció de la subvenció tramitada al Govern Autonòmic per un import de 762.179€.

Vinaròs rep 59.200€ de la Diputació de Castelló per finançar 
els danys ocasionats pel temporal Glòria

L’ajuda econòmica suposa el 85% de les despeses de reparacions que va justificar l’Ajuntament
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L’Ajuntament instal·la càmeres de videovigilància 
als polígons industrials

La Regidoria d’Obres i Serveis, encapçalada per 
Carmen Morellà, ha realitzat tasques de millora 
i renovació del parc caní ubicat al carrer de Les 
Camaraes. En concret, les feines han consistit en 
la instal·lació d’un túnel d’agility, un balancí i una 
roda. L’empresa Happy Ludic ha sigut l’encarregada 
de realitzar les tasques amb una inversió de 2.755€, 
amb fons propis de l’Ajuntament. 
Cal destacar que aquesta actuació forma part de la 
iniciativa del govern municipal per fer la renovació 
de tots els parcs canins de la localitat durant aques-

ta legislatura, per tal de garantir uns elements de 
joc òptims per a les mascotes. En aquest sentit, re-
cordem que l’any passat es va fer la renovació del 
parc que hi ha ubicat a l’avinguda de Castelló, men-
tre que per aquest 2022 es preveu fer l’adequació 
del que hi ha a la plaça de les Catalinetes. 
La regidora Morellà ha destacat que l’actuació del 
carrer de Les Camaraes, juntament amb la que es 
va executar a l’avinguda de Castelló són una mos-
tra del compromís de l’Ajuntament per a la millora 
d’aquests espais urbans. Segons insistia “és molt 

important disposar de parcs canins a la localitat 
perquè els propietaris dels gossos tinguen un es-
pai per jugar amb seguretat amb les mascotes, al 
mateix temps que també suposa millorar la seua 
qualitat de vida”.
Per últim, Morellà recordava als propietaris que 
s’han de recollir els excrements dels parcs canins i 
anunciava que es posarà en marxa una campanya 
de conscienciació entre la ciutadania.

L’Ajuntament renova el parc caní del carrer de Les Camaraes

Durant aquestos dies s’ha efectuat la renovació del 
parc infantil situat a l’avinguda de Castelló, en la 
zona sud del municipi.
Aquest parc infantil compta amb una superfície 
total de 165 metres quadrats, encara disposava de 
paviment de llosa i els elements de joc presentaven 
un elevat desgast degut al seu ús. 

L’actuació ha servit per fer la renovació del pavi-
ment, així també com dels element de joc, que han 
inclòs una nova estructura amb tobogan, gronxa-
dors i molls. El cost total d’aquesta renovació ha 
sigut 28.326€, executada per l’empresa Benito Ur-
ban.
Amb aquesta actuació, durant aquest any 2021, 

s’han renovat els dos parcs infantils de la plaça de 
Sant Antoni i s’ha realitzat tasques de manteniment 
del parc de plaça d’Espanya, amb previsió de lici-
tar la seua nova construcció al 2022. Cal destacar 
que es tracta del parc més gran del municipi i des 
de la Regidoria d’Obres i Serveis ja s’ha redactat el 
projecte.

L’Ajuntament renova el parc infantil de l’avinguda de Castelló
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L’objectiu és unir les empreses d’un mateix 
polígon en una entitat per tenir més força a 
l’hora de demanar ajudes i subvencions a les 

administracions per a la modernització i la millora 
de la competitivitat

La Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives va concedir, per segon any consecutiu, 
una subvenció a l’Associació de persones amb discapacitat Cocemfe Maestrat per al 
desenvolupament del Programa d’Itineraris integrats per a la inserció sociolaboral de 
persones en situació o risc d’exclusió social.
Aquest programa consisteix en processos d’atenció i acompanyament individual per-
sonalitzat, en els quals la persona, mitjançant diferents actuacions individuals o gru-
pals, construeix el seu projecte professional i desenvolupa competències personals, 
professionals i actitudinals, integrant les seues necessitats personals amb les deman-
des socials, amb l’objectiu final de millorar la seua ocupabilitat o d’incorporar-se al 
mercat de treball.
En aquesta convocatòria, s’ha dut a terme l’activitat formativa “Activitats auxiliars de 
comerç” amb una duració de 50 hores teòriques pràctiques, on les persones partici-
pants van aprendre competències tècniques bàsiques per a treballar tant en grans 
com en petits comerços. A més, van visitar les instal·lacions de Carrefour Vinaròs, on 
van poder reforçar els continguts treballats a l’aula.
Aquesta formació es va complementar amb l’obtenció del carnet de manipulador 
d’aliments específic per al sector d’alimentació i amb el curs en competències digitals 
“Ofimàtica bàsica amb Google Drive” de 25 hores. Les competències digitals són com-
petències transversals que permeten millorar l’ocupabilitat, reforçar l’aprenentatge, i 
fins i tot moure’s millor en qualsevol gestió quotidiana, cada vegada més digital.
L’actuació està cofinançada per la Unió Europea a través del Programa Operatiu del 
Fons Social Europeu (FSE) de la Comunitat Valenciana 2014-2020.

El valor de la formació dins dels Itineraris integrats 
per a la inserció sociolaboral de Cocemfe Maestrat

L’Ajuntament ha realitzat en els darrers dies feines 
de millora i adequació dels camins rurals del terme 
municipal. Sobretot els treballs s’han centrat en la 
reparació i asfalt de les carreteres, així com el des-
brossament de les restes vegetals dels marges per 
oferir una major visibilitat.
La regidora d’Obres i Serveis, Carmen Morellà, ha 
detallat totes les feines que s’han executat, en el 
cas de la neteja de les restes vegetals, l’empresa Cí-
trics Roquetes ha sigut l’encarregada de fer els tre-
balls amb un tractor amb segadora, amb una inver-
sió de 10.000€. Segons assenyalava Morellà “degut 
l’abundant pluja que s’ha registrat al llarg de l’any 
la vegetació ha crescut de forma considerable, així 
que s’ha hagut de realitzar aquesta intervenció per 
reforçar la feina rutinària de la Brigada Municipal”. 

D’altra banda, també s’han realitzat tasques de re-
paració del ferm de la carretera en els camins de 
Dos Vilas, Servol, Carretes, Roig i Barbiguera. En 
total ha suposat una inversió de 20.100€ i les fei-
nes les ha executades l’empresa G Barreda SL. Així 
mateix, al camí de Peníscola s’ha fet l’asfalt de do-
ble reg en un total de 8.500 metres quadrats, que 
també ha inclòs la reparació dels clots, tot amb una 
inversió de 25.393€ per part de l’empresa Contratas 
y aglomerados Las Cabezuelas SL. Morellà assen-
yalava que es tractava d’una feina molt important 
perquè el camí de Peníscola és un vial molt transi-
tat, on cada dia són desenes les persones que circu-
len per accedir a les finques. 
Paral·lelament, han finalitzat les tasques d’asfalt al 
camí de Xivert, amb la reparació dels clots i pos-

terior aplicació d’un doble tractament superficial. 
En aquest cas, els danys a la carretera eren com a 
conseqüència de les arrels de l’arbrat i s’ha intervin-
gut en un total de 6.000 metres quadrats amb una 
inversió de 18.800€.
La regidora Morellà destacava que després de les 
intenses precipitacions de principis del mes de 
setembre els esforços, sobretot s’han derivat a la 
millora dels camins del terme municipal per a re-
parar tots els desperfectes que es van produir i fer-
los transitables. En aquest sentit, insistia que “som 
conscients que encara queden molts de camins 
per reparar, com és el cas de Cometes o d’Enborrás, 
que necessiten d’una actuació́ ràpida i per aquest 
2022 prioritzarem aquestes intervencions, entre al-
tres”.

L’Ajuntament adequa diversos camins rurals
L’objectiu ha sigut millorar la seguretat viària de les persones que cada dia accedeixen a les seues finques
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La Regidoria d’Obres i Serveis ha adquirit un nou 
model d’aparcabicicletes per millorar el servei a 
la localitat. En concret es tracta de 115 unitats de 
l’empresa Equipamientos para Entorno Urbano, 
amb una inversió de 3.156€.
La regidora de l’àrea, Carmen Morellà, ha destacat 

que el nou model permet estacionar vàries bicicle-
tes sense tenir que introduir la roda, fet que resulta 
molt més còmode per als usuaris. En aquest sen-
tit, assenyalava que s’havien rebut queixes que els 
actuals models dificultaven el seu ús, especialment 
quan hi ha moltes bicicletes aparcades, ara amb 

el nou sistema resultarà molt més còmode per als 
usuaris. 
La Brigada Municipal canviarà els aparcabicicletes 
més malmesos i instal·larà noves unitats en altres 
punts del municipi per a millorar el servei, i facilitar 
l’ús de la bicicleta als veïns.

L’Ajuntament adquireix nous aparcabicicletes

Informació important per 
a les col·laboracions

E-mail del Diariet
El correu del Diariet enlloc 
de diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es
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El PP de Vinaròs ha asegurado que el gobierno local de Vinaròs, “ha dejado perder 
otra subvención de la Generalitat Valenciana”. En este caso, apuntan que ha sido la 
destinada a inversiones en espacios urbanos para adaptarlos al cambio climático.
La concejal del Partido Popular en el Ayuntamiento de Vinaròs, Mercedes García, 
ha señalado que “esta subvención destinada a los Ayuntamientos servirá para que, 
aquellos municipios que han hecho su trabajo, puedan mejorar calles, plazas y 
otros entornos urbanos adaptándolos, además, al cambio climático. Lamentable-
mente Vinaròs ni tan siquiera ha solicitado esta subvención”.
García ha manifestado que “el tripartito presume de una concejalía de Transición 
ecológica pero que ahora se demuestra que ni tan siquiera pide aquellas subven-
ciones que podrían llegar a Vinaròs. Una vez más mucho marketing y publicidad, 
pero ningún resultado”.
Los populares han finalizado indicando que “Vinaròs pierde oportunidades de me-
jorar porque el gobierno no trabaja y se dedica a otros asuntos. Los vinarocenses 
necesitan de un gobierno eficaz y lamentablemente aquí los concejales no hacen 

ni lo mínimo”.

El PP denuncia que el Ayuntamiento de Vinaròs no ha solicitado una 
subvención para adaptar espacios urbanos al cambio climático

El Partido Popular de Vinaròs, a través de su portavoz adjunto Lluís Gandía, ha denunciado hoy que “la con-
cejalía de Obras y Servicios, con su concejala al frente Carmen Morella, ha renunciado a realizar los trabajos 
de mejora del asfalto en las calles Dot, Sonso, Palaí, Bacoret, Negret, Totina, Polp, Melva, Motxina y Ballesta, 
pese a tener el dinero consignado y tras anunciarlo reiteradamente en prensa”.
Gandía ha explicado que “en el mes de julio la Junta de Gobierno aprobó una inversión de 21.000 euros 
para mejorar el asfalto de todas estas calles. En agosto y en octubre la concejala Carmen Morellá anunció 
en prensa la mejora inmediata de los asfaltos de estas vías, pero la realidad es que por Decreto de Alcaldía 
de fecha 23 de diciembre de 2021, se anula la propuesta de gasto con lo que los vecinos de estas calles 
tendrán que seguir esperando”.
Los populares han lamentado que “una vez más se comprueba como al tripartito de Vinaròs les preocupa 
más su imagen y la publicidad engañosa antes que los vinarocenses. Es incomprensible como aprobando 
en el mes de julio una inversión se llegue al extremo de ser incapaz de ejecutar la inversión prevista”.
Finalizaba el portavoz adjunto señalando que “Vinaròs necesita de un gobierno que tenga claras sus prio-
ridades y que ejecute aquellas inversiones previstas. Los vinarocenses no pueden esperar a ver mejoradas 
sus calles mientras los concejales del gobierno se pelean después de jugar al amigo invisible”.

El PP acusa al tripartito de ser “incapaz” de mejorar el asfalto 
de una decena de calles

Gandía: “En el mes de agosto anunciaron las obras, ha finalizado 2021 y las calles siguen igual 
que cuando hicieron el anuncio”
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L’arribada dels Reis Mags d’Orient
Aparicio - X. Flores
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Al gener, tanca la porta i encén el braser

Al gener, cada ovella al seu corder,  
si no a la tripa, al braguer

Amoretes de gener, per sant Miquel bolquer

Besuc pel gener, menjar de cavaller

Calor pel desembre, calor pel gener,  
fred fort pel febrer

Clara és la lluna d’agost, però encara  
ho és més la de gener

De gener a gener, tot el diner és pel banquer

De la lluna de gener, l’amor primer

Després del gener, poda l’arbre fruiter

Dolent estalviador és el matiner  
de desembre i gener

El bon ametller floreix pel gener

El bon formatge vol fred de gener

El gener és bon cavaller

El gener és l’hereu de l’any i el desembre, l’avi

El gener fa el pecat i el maig n’és acusat

El gener fredolic entra bufant-se els dits

El gener, fred o temperat, passa’l abrigat

El pardal, pel gener, ermita, i pel juliol a robar

El Sants de gener porten capa i barret

Flor d’ametller al gener, no arriba a fi de bé

Gat de gener, ratador i mioler

L’oli, del gener, i les botifarres, del febrer

Pel gener, ametller, no faces via,  
que gelarà el millor dia

Pel gener, bodes de gats i marramaus  
pels terrats

DITES DE GENER
Julián Zaragozà
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Turisme espacial i mes enllà (IV)

Per Francisco Amat, biòleg

(Continuarà)

Per explicar la situació mes favorable de 
SpaceX de Elon Musk en la cursa espacial 
privada, cal fer un recordatori sobre 
realitzacions anteriors de projectes d´anar a 
la Lluna, o de missions relacionades amb les 
Estacions Espacials americanes i russes. 
Com ja vàrem explicar en la sèrie de 
publicacions “Anem-se´n cap a la Lluna” en 
els mesos de setembre i octubre de 2020, la 
dèria d´anar a la Lluna es va establir entre els 
EEUU i la Unió Soviètica a partir de finals dels 
anys 1950. Va ser com una partida d´escacs 
sorgida de la Guerra Freda, una pugna entre 
les dues potències que volien demostrar 
la respectiva superioritat, i com que no ho  
podien fer militarment (disponibilitat de 
l´arma atòmica), ho varen materialitzar en la 
cursa espacial, i dins d´aquesta cursa la meta 
mes aspirada era arribar a la Lluna. “Hem 
escollit anar a la Lluna” va dir el president 
J.F. Kennedy durant el seu discurs de 12 de 
setembre de 1962 a Houston, Texas.
Entre finals dels 1950 i 1960, tant americans 
com soviètics, varen enviar un munt de 
coets, satèl.lits, rovers i altres aparells per 
sobrevolar la Lluna, fotografiar-la de prop, 
fer-li impactes per acció u omissió, fins 
assolir allunatges suaus com el del Surveyor 
1 americà, el 30 de maig de 1966. Els 
Apolo 8 (desembre 1968) i 10 (maig 1969) 
americans van enviar vols tripulats (sempre 
tres astronautes) que orbitaren la Lluna 
i tornaren a la Terra, i no es fins el famós 
Apolo 11 (16 a 20 de juliol de 1969) en que 
Armstrong, Aldrin i Collins hi varen arribar, i 
els dos primers s´hi passegaren a peu. Varen 
pujar mitjançant un coet Saturn V americà. 
Els coets Saturn V i IB son els que  facilitaren 
totes les missions Apolo fins el Apolo 17 
(desembre 1972), últim de la sèrie.
Des del 1969 fins el 1972, 24 astronautes 
americans varen volar, orbitar o baixar a la 
Lluna, i 14 s´hi passejaren, fins l’últim Apolo 
17, on un “no astronauta” de professió, 
el geòleg Eugene Cernan, es va afartar 
de prendre mostres.  Els soviètics no ho 
pogueren fer mai. 

Des d´aleshores les proeses espacials en que 
hi han intervingut humans, astronautes, sols 
han estat relacionades amb la construcció, 
manteniment i utilització científica de les 
estacions espacials orbitals (EEO). Els russos 
soviètics  van desenvolupar la primera EEO, 
la “Salyut 1”, no tripulada, enlairada fins a 
200 km, l´abril de 1971. S´hi va estar 175 dies 
allí dalt. I va rebre dues visites: Soyuz 10 i 
Soyuz 11., amb tres astronautes cada cop. Els 
tres primers no varen poder acoblar la seva 
capsula a la EEO, i varen tornar a casa. Els tres 
astronautes de la Soyuz 11 ( juny de 1971) si 
que ho assoliren. S´hi varen estar 23 dies. En 
tornar el 30 de juliol, abans de la re entrada 
a l´atmosfera, els va fallar una vàlvula, es va 
despressuritzar la nau i moriren asfixiats.  Els 
russos varen construir i enlairar 6 EEO Salyut 
mes, totes tripulades.  La ultima enlairada en 
abril del 1982 i retornada el febrer de 1991. 
Els vehicles utilitzats en aquest programa 
foren els coets Protón i Soyuz, de fabricació 
russa.

Els americans es varen estrenar amb la EEO 
“Skylab”. Es va començar a enviar a la orbita 
de 400 km, en missió no tripulada, el maig 
de 1973. S´hi van fer 3 vols mes, tripulats, 
d´anada i tornada, enviant-hi astronautes 
que hi passaren períodes entre 28, 59 i 84 
dies, respectivament. El 1979 es va decidir el 
final de la seva utilitat, ja molt minvada. Va re 
entrar a la atmosfera de la Terra el juliol de 
1979, desfent-se en part, i les restes varen 
caure a Austràlia. Hi van haver protestes, 
judicis i multes simbòliques. El vehicle 
utilitzat en aquest programa va ser el coet 
Saturn V, de fabricació americana. 

El programa rus de les Salyut es va continuar 
amb la estació “Mir”. Es va començar a 
ensamblar en orbita, entre 300 i 400 km 
d´alçada, el febrer de 1986, es a dir, inicialment 
era soviètica, i acoblant diferents mòduls va 
acabar-se el 1996 com a post-soviètica. Devia 
funcionar 5 anys, però en va durar fins a 13. 
Va ser compartida per astronautes i científics 
internacionals, en llargues estàncies, i va 
servir de gran experiència per fer possible 
la posterior EE Internacional que encara 
dura, i que es va iniciar pràcticament amb el 
programa russo-americà Shuttle-Mir. Es va 
calar foc el febrer de 1997, començant-se la 
conseqüent obsolescència i abandonament. 
Es va desorbitar i destruir parcialment 
a l´atmosfera, caient les restes a l´oceà 
Pacífic el marc de 2001. El vehicles utilitzats 
en aquest programa varen ser diverses 
versions del coet Soyuz, per part russa, i 
els transbordadors Discovery, Atlantis i 
Columbia per part americana.
Tot això va propiciar l´enteniment entre les 
potències sobre la necessitat de disposar 
d´una EEI veritablement internacional.  

El novembre de 1998 els russos varen 
enlairar el mòdul “Zaryà”, que deuria haver 
anat a millorar la estació Mir, però no va 
ser possible. I va servir com nucli inicial 
per construir la EEI, en fer-se càrrec de la 
captació i emmagatzemament d´energia, 
propulsió i guia direccional de la fase inicial 
d’assemblatge de la EEI. Aquesta encara 
dura ara. Es troba en una orbita d´entre 418-
420 km d´alçada. Ja porta mes de 22 anys i 
11 mesos funcionant, hi han fet estàncies 
uns 250 astronautes de 19 països, s´hi ha 
parlat unes 15 llengües, sobre tot anglès i 
rus, i dona testimoni d´un inestimable nivell 
de cooperació internacional. El vehicles 
utilitzats en aquest programa varen ser 
diverses versions del coet Soyuz, per part 
russa, i els transbordadors Enterprise, 
Pathfinder, Challenger, Columbia, Discovery, 
Atlantis i Endeavour per part americana.
El programa de transbordadors americans, 
que es va iniciar amb un Columbia el 
1998, va ser molt important per la logística 
americana de la EEI. Però tenia els vols 
comptats. La tragèdia del Columbia de 
febrer de 2003, en la que varen morir els set 
astronautes, va iniciar un període de retirada 
dels transbordadors, entre el 2003 i 2004.  
El 2005 es va tornar a iniciar el seu us amb 
un Discovery. Li varen seguir Endeavour i 

Atlantis fins el 2011. L´últim Atlantis es va enlairar el 8 de juliol 
de 2011, i va tornar a la Terra el 21 de juliol.   En total hi va haver 
37 vols de logística a la EEI dels transbordadors americans entre 
el 1998 i el 2011.
Per la part russa, la logística a la EEI es va iniciar l´any 2000 amb 
un coet Soyuz. Els coets Soyuz han sigut la joia de la corona de 
la astronàutica soviètica-russa. Es varen començar a utilitzar els 
1967-68 (Soyuz 1). El primer vol tripulat sense problemes va ser 
un Soyuz 3, l´any 1968, en el que va viatjar l´astronauta Georgi 
Berogovoi. Però en el Soyuz 11, a la tornada a terra, varen morir 
asfixiats els tres astronautes. Malgrat que sempre hi ha hagut 
algun problema en alguna missió, cal dir que els Soyuz son els 
coets que han ofert sempre gran fiabilitat, amb una taxa d’èxit 
del 97%, i des de finals dels anys 50´s, en diferents versions, 
s´han fet servir sense interrupció. 

Com ja s´ha dit, els anys 2003 i 2004, durant la primera retirada dels 
transbordadors americans, els Soyuz varen fer tota la feina. Des 
del 2005 al 2011 es varen alternar amb els nous transbordadors 
americans. A partir del 2011, en retirar-se aquests, els Soyuz 
varen ser els vehicles exclusius per la logística de la EEI, tant per 
las missions americanes, russes o internacionals. Fins el 2020 uns 
60 coets Soyuz es varen encarregar d´aquesta tasca. Encara ara 
ho fan, però el 2020 varen fer la seva exitosa aparició els coets 
Falcon de la empresa privada SpaceX de Elon Musk.
La NASA americana no podia permetre haver de refiar-se dels 
coets russos per les seves missions a desenvolupar a la EEI. A 
demés, els russos havien “mutat” en capitalistes, i no varen dubtar 
en posar els seus Soyuz a disposició de qui se´ls pogueren pagar.  
Cada seient, plaça o ticket de vol per pujar a la EEI el cobraven a 
raó de 80 milions de US$.  

El coet Falcon 9 de SpaceX va ser desenvolupat en aquesta 
empresa, que pertany al grup d´empreses tecnològiques de 
Musk: Tesla, Neuralink, Solar City i Open AT. Space X hi ha 
invertit molt de temps i diners, amb prou fracassos i èxits per 
arribar on es ara. El 4 de juny de 2010 el primer Falcon 9 (9 
motors “Merlin” dissenyats a SpaceX) es va enlairar de la base 
de NASA a Cabo Cañaveral, Florida,  transportant una maqueta 
de la que seria la exitosa càpsula Dragon, també dissenyada per 
SpaceX. Des d´aleshores s´han elaborat tres diferents versions 
del Falcon partint del Falcon9 v 1.0, amb ressonants exits. Han 
sigut perfeccionats continuament, amb tota una sèrie de motors 
propis: Crestel, Draco, Merlin i Raptor, fins l´actual Falcon9 Block 
5, el primer inaugurat el 2018, que  ja porta 65 vols sense cap 
problema, que està concebut per volar 10 cops seguits, i fins a 
100 cops d´acord amb les remodelacions que siguin convenients 
segons el seu equip d´enginyers.
A partir de maig del 2020, quan el Falcon 9 i la capsula Crew 
Dragon porten els primers astronautes americans a la EEI, 
comença una nova etapa de la activitat espacial: la primera 
nau d´una empresa privada pot transportar tripulants a un 
preu aproximat de 55 milions US$ per cap, amb 25 milions  US$ 
d´estalvi sobre el preu (recordem: 80 milions) establert pels 
russos per viatjar amb el Soyuz. 



8 de gener de 2022

13

ACTUALITATSOCIETATE L  D I A R I E TVinaròs

(Continuarà)

Ibai és el primer nadó naixcut a l’Hospital Comarcal de Vinaròs, amb un pes de 4280 grams.  L’ hora de naixement va ser a les 18hores  45 minutos del dissabte  
1 de gener del  2022. Juanvi Gellida

El Pare Noel va rebre als xiquets i xiquetes a la plaça de Sant Valent. E.Fonollosa

Sebastián i Rosana van gaudir el passat dimecres 29 de desembre2021 dels  
seus 50 anys de matrimoni.  Moltes Felicitats i per molts més! Juanvi Gellida
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C/ SAN VICENTE, 29 - 1er PISO - Esquina C/ SOCORRO
12500 VINARÒS (CASTELLÓN)

T. 965 45 19 35 - 626 63 53 50

NUEVAS OFICINAS:

RÓTULOS
PLACAS -  BANDEJAS -  LED - NEÓN - VINILOS
VEHICULOS - ROTULACIÓN INTERIOR
Un servicio integral de comunicación
desde el interior al exterior de tu negocio. 

Els centres educatius fomenten els valors entre el 
seu alumnat com el de la solidaritat i ara han tingut 
un bon motiu amb els danys que ha provocat el 
volcà de La Palma. Així ho han entès a Vinaròs on 
un bon nombre de col·legis han volgut mostrar la 
seua sensibilitat cap a aquesta situació, que tants 
de perjudicis ha provocat a l’illa considerada més 
bonica de les Canàries.
En les últimes setmanes, diversos col·legis han 
organitzat activitats amb les quals es recorda la 
situació de La Palma i s’han recaptat ajudes que 
s’han enviat per invertir-les en allò que més es 
necessite.
El col·legi de la Fundació Divina Providència, 
aquests últims dies abans de les festes nadalenques, 
ha celebrat diverses activitats al voltant del tema. El 
photocall que tots els anys organitza l’alumnat 
de 4t d’ESO, s’ha destinat en aquesta ocasió a La 
Palma. Habitualment són diners per finançar una 
part del viatge  de fi de curs.
Una altra iniciativa ha estat la dels xiquets i xiquetes 
de 2n de primària que han estalviat la seua paga per 
a llepolies i l’han posada dins del porquet. Però més 
important encara, van anar a totes les classes del 
col•le i van animar tot l’alumnat a fer el mateix. Dies 
després, van voltar de nou per les classe perquè els 
posaren els diners a la vidriola, fins que divendres 
17 la van trencar per buidar-la.

Aquesta escola concertada a més ha fet una carrera 
solidària en què participà l’alumnat de Primària i 
Secundària i coĺlaboraren el Mercat de Vinaròs i el 
Consell Municipal d’Esports.
Una altra escola vinarossenca, el CEIP Sant Sebastià, 
per la seua part, va fer dijous 16 de desembre un 
mercat solidari per recaptar ajudes per als afectats 
pel volcà de La Palma, com ja vam informar al 
Vinaròs News. S’han aconseguit 1.500 euros amb 
la venda de nombrosos treballs manuals fets per 
l’alumnat del centre. A més, aquest mercat s’ha 
repetit aquesta setmana a l’escola de la veïna 
població de la Sénia i en acabar, els diners recaptats 
en totes dues escoles s’enviaran conjuntament a 
les Canàries. La idea partí d’una mestra jubilada, 
a la qual se n’agregaren d’altres i tot l’actual 
claustre. Cada nivell va escollir un detallet a fer, 
com penjolls per a l’arbre de Nadal en fang, pots 
de vidre decorats amb un ciri, centres de Nadal... 
També es van vendre plàtans al preu simbòlic 
d’un euro cadascun. A més, diversos alumnes van 
recórrer els carrers del mercadet del “dijous” i fins 
i tot hi havia qui donava diners sense res a canvi. 
“L’alumnat ha treballat de manera altruista perquè 
ha fet un detallet nadalenc   sense quedar-se’l per 
a ell i endur-se’l a casa com tots els anys, ja que ha 
sigut per al mercat solidari” destacava la directora 
del centre Carme Fontanet. També valorava la 

directora que el professorat   va fer un gran esforç 
per aconseguir que tots els alumnes pogueren 
completar el seu detallet.
El col·legi “Assumpció” de Vinaròs, ja al mes de 
novembre, va recuperar per al dia de Santa 
Catalina la seua tradicional fira solidària, suspesa 
el curs passat per la pandèmia, i aquesta vegada 
es va optar per ajudar les famílies d’escolars 
damnificades a La Palma per l’erupció del Cumbre 
Vieja. La recaptació total va ser de quasi 1.800 euros 
i és que també es va comptar amb la participació 
de la coral del col·legi, que va aportar 300 euros i 
l’AFA, amb 150 euros.
L’alumnat havia elaborat els dies previs variats 
treballs manuals a manera d’ornaments o estris 
nadalencs i eixe dia es van posar a la venda al preu 
simbòlic d’un euro. Tots portaven com a lema “No 
us oblidem” en al·lusió als escolars canaris. Així 
mateix, en una urna especial, les famílies van poder 
dipositar una ajuda voluntària. D’altra banda, 
l’Associació de Famílies d’Alumnes i Alumnes (AFA) 
va donar una quantitat de diners, calculada en 
funció del nombre de socis, així com la coral del 
col·legi. Tot el que s’ha recaptat ha estat enviat a 
La Palma, perquè servisca d’ajuda per a escolars i 
famílies del CEIP La Laguna, que pràcticament ha 
estat engolit per la bugada de lava.

Un volcà de solidaritat amb La Palma a Vinaròs

E.Fonollosa



8 de gener de 2022

15

CULTURAE L  D I A R I E TVinaròs

diariet.vinaros.es

Visita la nova 
web del 
DIARIET

Les noves tecnologies en 3D han permès elaborar un es-
tudi preliminar del refugi antiaeri existent al subsol de 
l’Arxiprestal de Vinaròs, el qual podria ser visitable en un 
futur, segons les intencions del govern municipal.
A partir d’un model en tres dimensions, obtingut mi-
tjançant fotografies, s’ha pogut fer un complet plànol del 
refugi i l’estudi de tots els detalls d’aquest lloc, on podien 
refugiar-se durant els bombardejos aeris de la guerra civil 
fins a 200 persones.

Des de l’Ajuntament hi ha la intenció de reprendre aque-
lles visites puntuals que es van organitzar en el seu dia, 
però ja de forma permanent i com un atractiu més per 
a veïns, turistes i visitants. El regidor de l’àrea de Turisme 
Marc Albella confirmava aquestes intencions. A més, tam-
bé avançava que se’n faria una senyalització, com ja hi 
ha al casc històric, així estarien més visibles els llocs més 
significatius del poble durant la guerra. La regidoria de 
Cultura i Patrimoni Anna Fibla també deia que fer-lo visi-
table està damunt la taula. “Des de Patrimoni pensem que 
fer-lo visitable és una forma de posar-lo en valor i de pro-
tegir-lo. Tenim poc patrimoni i hem d’intentar restaurar-lo 
i després donar-li un ús, en aquest cas cultural i també 
turístic” deia Fibla.

Com indicava l’arqueòleg David López, autor de l’estudi, 
el refugi antiaeri de l’Arxiprestal es localitza a les criptes 
funeràries situades a la zona sud-oest de la nau principal i 
sota l’actual capella del Sant Crist de la Pau, a la cantona-
da sud-est del temple.
Es tracta de quatre criptes funeràries dels segles XVII i 
XVIII, de plantes rectangulars i una trapezoidal, excava-
des al subsòl de graves compactades i amb coberta de 
volta de canó. Dues d’elles presenten parets laterals amb 
la coronació lleugerament reculada, d’on arrenca la volta 
del sostre. L’accés original a les criptes seria per obertures 
zenitals a les voltes de cada cripta, tot i que es constata 
una porta original entre les criptes 2 i 3. També s’ha con-
servat en una cripta un paviment de taulells de ceràmica. 
En conjunt, aquestes criptes tenien una superfície útil de 
74 m², amb una alçada màxima que oscil·la entre 2,75 i 
3,60 m.

La seua construcció com a refugi antiaeri, es devia portar 
a terme l’any 1937, sota l’organització de la Junta Local 
de Defensa Passiva de Vinaròs, segons els historiadors 
de Vinaròs. En fotografies de 1938 de la plaça parroquial, 
s’observa una estructura de fusta apuntalada a la canto-
nada sud-est de l’església, que correspondria amb un dels 
dos accessos al refugi, coincidint amb l’escala visible en 
una de les criptes, ara tapiada, que travessa el mur de la 
façana de l’església.
Al sostre d’una de les noves galeries obertes al reaprofitar 
les criptes com a refugi antiaeri, hi ha tres grans lloses de 
marbre. Es tracta de làpides funeràries emprades com a 
material de construcció. En els eixos longitudinals de les 
criptes, es van alçar murs de formigó encofrat per reforçar 
les voltes dels potencials bombardejos.
L’any 2018, quasi vuitanta anys després de la Guerra Ci-
vil, amb motiu de les III Jornades de la Memòria Històrica, 
aquest refugi va ser condicionat i reobert de forma pun-
tual per l’ajuntament de Vinaròs.
L’estudi del refugi s’ha fet amb la col·laboració del mossèn 
de la parròquia de l’Arxiprestal i l’ajuntament de Vinaròs; 
les regidories de Turisme, Cultura i Obres i Serveis. Tam-
bé han ajudat els membres de la brigada municipal, que 
van fer possible l’accés i les condicions adients per la seva 
documentació; així com la regidoria d’Urbanisme, que va 
facilitar la planimetria de base.

Vinaròs posa en valor el refugi antiaeri de l’Arxiprestal

Emili Fonollosa
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Arribada de l’Home dels Nassos
Com cada 31 de desembre i a la plaça Tres Reis arribà l’Home dels  Nassos, després d’un simpàtic pregó. La Colla dels Nanos i Gegants de Vinaròs 
acompanyà el curiòs personatge durante la seua cercavila, en tot moment envoltat de grans i menuts.

E.Fonollosa/Juanvi Gellida/Redacció
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Exposició de diaroames de l’Associació Belenística del Baix Maestrat a l’edifici de la Cotxera de Batet

Exposició de diorames

     Querida Betsy, imagino que te sorprenderás que te escriba, pero las circunstancias y la casualidad 
han obrado esta, otrora tradición; te cuento.
Como bien sabrás, Richard y yo, por aquello de celebrar el aniversario de nuestra boda decidimos 
regalarnos un viaje y después de sopesar los diferentes destinos posibles, se le ocurrió a mi marido el 
visitar España. Quería ver por sus propios ojos, los lugares, paisajes y porque no, las personas que me 
vieron transitar allá por la década de los sesenta del siglo pasado, cuando yo, una ingenua e humilde 
estudiante de Español viajó a Andalucía hospedándome en un bonito pueblo de la provincia de Sevilla.
Acepté de buen grado y he aquí las circunstancias de que el viaje también incluía un recorrido por el 
norte de España, la cual no conocía.  
Paseando por un bonito pueblo de la provincia de Castellón, concretamente en Vinarós, escuché la 
conversación de dos personas, las cuales hablaban de un  escritor del cual harían unos días después 
una tertulia literaria sobre su vida, centrándose en uno de sus libros, cuyo título no recuerdo. 
Ya me conoces amiga, que la memoria  no es una de mis virtudes, como sí lo es, la discreción. La 
sorpresa fue cuando nombraron tan egregio escritor ¡Qué sorpresa al saber que no es otro que nuestro 
amigo y profesor de Español en América! Me acerqué discretamente  a ellos y les dije que yo, tu amiga 
Nancy, conoció al autor y debido a dicha casualidad me invitaron a la tertulia.
Ni te imaginas Betsy, lo bien que lo pasé en dicho evento, fue muy ameno y aprendí mucho sobre 
la vida de nuestro antiguo profesor cuya faceta de escritor desconocía completamente, tanto me 
enseñaron que he decidido recuperar mi antigua tesis de estudiante y hacer un capítulo nuevo que 
incluya a nuestro ilustre profesor. Recuerda, es aquella que realicé sobre el idioma Español, aquella 
que tu llamabas cariñosamente “LA TESIS DE NANCY.”
Esto que han leído no es más que un pequeño homenaje por parte de la Tertulia literaria “Ágora” de 
Vinarós a uno de los grandes escritores españoles del siglo XX. Ramón J. Sender.

                     

 Antonio Alario ( Tertúlia Literària Àgora)

Ressenya literària. Tertúlia Literària Àgora
“La tesis de Nancy ” de Ramón J. Sender

TERTÚLIA 
LITERÀRIA ÀGORA                                          

PROPERA  CITA

“Los pazos de Ulloa”
                                            
de Emilia Pardo Bazán

Divendres  14  de 
gener , 17h.30’     

Sala d’actes 
Biblioteca Municipal
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Andrés Albiol Rom noruec

Periodo de dos semanas en que las aguas permanecieron como una balsa de aceite. Las nieblas 
con su humedad inundaron el litoral. Se faenó cómodo. Las capturas resultaron normales. Y las 
cotizaciones con altibajos según el venidero día de festividad.
La pesca de arrastre, los siete bous, la semana de Fin de Año operaron los tres primeros días con 
extracciones aceptables. Y la de Año Nuevo solo pescaron dos, el lunes y martes, ya que el resto 
de jornadas se hizo puente ante el temor de la bajada de precios (que por cierto, luego imperó el 
viento de mistral). Los siete bous desembarcaron gran variedad de pescados y mariscos, a base de 
langostino, gamba, calamar, pez de S. Pedro, choquito, pescadilla, salmonete, gallo, rape, peluda, 
caracol, galera, móllera, pulpo blanco, canana, morrallas, etc.
El cerco, la semana próxima las dos traíñas podrán faenar en busca del peix blau.
Los artes menores, siete barquitas trasmalleras al hacer tan buen tiempo calaron las redes cerca de la 
costa para atrapar bastante sepia. Una lo hizo al mabre. Otra al pagel, lisa y corva. Tres al lenguado, 
rombo y raya. Y una pescó cerca de l’Illa tras la langosta, cabracho y brótola.  
El palangrillo costero, un barco pilló con este arte de anzuelos lubina, dorada, pargo y sargo.
Y la recolección de pulpo roquero con cadufo, dos embarcaciones vendieron ejemplares de 2 a 3 kg.

Mar renovado de cara a la festividad de los Reyes

Ecos de Mar; Aprovechar los residuos del pescado
Con vistas a una economía circular y sostenible, la UE promociona proyectos e iniciativas como 
Sea2Land, que junto a instituciones y centros de ciencia y tecnología especializados en la producción 
de fertilizantes de los desechos de la pesca e institutos de laboratorio, su objetivo es desarrollar y 
adaptar tecnología para recuperar nutrientes de los excedentes de las industrias de procesamiento 
de pescados y de la acuicultura, e incluso podrían sumarse los descartes pesqueros, para obtener 
subproductos que ahora se procesan en harina y aceite de pescado para la alimentación animal. Pero 
la FAO estima que entre el 25 y el 30% del total de pescados y mariscos termina como desperdicio para 
el tratamiento industrial. De por sí, el residuo de los mares contiene los minerales como el nitrógeno, 
fósforo, potasio, hierro, cobre, zinc, y más vitaminas, además de otros compuestos importantes para 
la agricultura europea.

PARTES ESTADISTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPECIES DEL MES DE NOVEMBRE DE L’ANY 2021 (II)                

I palaia o podaç de Noruega, en castellà 
limanda noruega. Científicament li 
criden Phrynorhombus norvergicus. 
És un peix pla d’uns 12 cm de longitud 
propi de l’Atlàntic, però s’endinsa 
en el Mediterrani per aigües de 8 
a 50 m de profunditat en zones 
pedregoses i d’arena, amb adaptació 
homocromática. Pertany a la família 
dels Escoftálmids. Posseïx un cos 
comprimit, de contorn oval, asimètric. 
Cap xicotet amb perfil superior còncau. 
Boca gran, obliqua cap amunt, amb 
mandíbula inferior protàctil. Dentició 
xicoteta en ambdós maxil·lars. Els ulls 
que li ixen de les òrbites, també estan 
situats en el costat esquerre estan molt 
junts i separats només per una cresta. 
Sense bufeta gasosa. La composició 
aletes amb tots els seus ràdios blans és; 
D 74/84, A 58/68, P 9/10 ambdós iguals, 
V 6, C 17 arredonida. Escates de 46 a 54 
en L.L. en els dos flancs. Pell pigmentada 
amb superfície rugosa. Color terrós 
rosa amb taques irregulars i destaquen 
quatre més fosques en l’últim terç en la 
cara oculada. La cega és blanquinosa. 
Després de la fresa dels ous eclosionen 
i naden com a peixos normals, però 
a mesura que es fan alevins patixen 
la típica metamorfosi de l’orde dels 
Pleuronectiformes. Mal nadador, ho fa 
per ondulacions. Bentònic. Viu sobre 
el substrat i soterrat. Caça a l’aguait 
peixets i invertebrats com a cucs, 
etc. Es captura amb art de tremall i 
arrossegament. La seua blanca carn és 
consistent.

PEIXOS
Escrita (Raya)                          15
Orá (Muixarra, Dorada)              50
Sarg (Sargo)                             41
Lliri (Anjova, Lirio)                     1
Llobarro (Lubina)                         1
Pagell (Breca, Pagel)                107
Pagre (Pargo)                             8
Dèntol (Dentón)                          10
Vidrià (Mojarra)                           7
                                                _____                                                                          
Total Palangre…….          242                                   
          
PEIXOS 
Melva (Canutera)                                                10 
Escrita (Raya)                                      128
Besuc (Besugo)                                    89
Boga/Xucla Bogue/Picarel)                     1
Rallat (Bonito)                                        2                              
Llampuga (Lampuga)                             2  
Caballa (Verdel)                                     1
Congre (Congrio)                                    1

Gall (Pez de San Pedro)                        4
Orà (Muixarra, Dorada)                        205                                                                   
Gallineta (Cabracho)                             34
Sorell (Jurel)                                         40
Asparrall (Raspallón)                             76
Palá (Lenguado)                                923
Sarg (Sargo)                                      309
Lliri (Anjova, Lirio)                               120
Llobarro (Lubina)                                 34
Mabre (Herrera)                                  324
Móllera (Faneca)                                    1
Aranya (Araña)                                        1
Pagell (Breca, Pagel)                         361
Lluç (Pescadilla, Merluza)                     60
Rap (Rape)                                         18
Aspet (Espetón)                                    1
Juriola (Rubios, Lucerna)                      87
Moll (Salmonete)                              224
Morralla (Serranos, etc)                        2
Mero (Cherna)                                       7
Letxa (Serviola, P. limón)                      1
Bacoreta (Sarda)                                  3

Sorella (Jurel real)                                3 
Llissa (Lisa, Mújol)                            303
Biso (Estornino)                                    1
Roncador (Roncón)                             70
Gatet (Pintarroja)                                   1
Rata (Miracielo)                                  20
Palometa (Palometón)                         5
Tigre (Lenguado portugués)                6
Corva (Corvallo)                               303
Mamona (Brótola de roca)                   3
Xuxo (Águila marina)                          22
Saboga (Alosa)                                   1
Dèntol (Dentón)                                  41
Chopa (Cántara)                                   4
Morruda (Sargo picudo)                       16
Vidrià (Mojarra)                                   23
Salpa (Salema)                                   58
Rom (Rèmol, Rombo)                         55
Palaí (Acedía)                                     35
                                                    _____             
Total..................................        4.024                           

CRUSTACIS 
   Escamarlà (Garagan, Cigala)     1    
   Cranc de paleta (Cangrejo)        1
   C. blau (Cangrejo. azul)            35
   Galera (Estomatoideo)            137
   Llagosta (Langosta)                               8
                                                    _____
Total.................................       181   

MOL·LUSCOS
Calamars (Calamares)                  3
Canana (Volador)                           1
Sèpia (Choco, Jibia)                       1.427
Polp roquer (Pulpo roquero)           2.073
P. mesquer (P. almizclado)                   4
Polpa (Pulpón)                                     1
Caragol punxent (Cañailla)                   26
                                                     _____
Total……………………      3.535    

Total Tremall i d’Altres Arts..  7.740
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Excuses de mal pagador
Per Maria Dolores Miralles
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de Vinaròs

Un Alcalde incapaz 
de tomar decisiones

Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

Si una cosa ha quedado 
clara con el vergonzoso 
tema del “amigo 
invisible”, la cabeza de 

cordero y las peticiones de ceses y amenazas 
de dimisión vividas entre el PSPV-PSOE y Totes i 
tots som Vinaròs durante estas últimas semanas, 
es la incapacidad del Alcalde, Guillem Alsina, 
para tomar decisiones y llevar las riendas del 
Ayuntamiento de Vinaròs.
Reconocer en una rueda de prensa convocada 
cinco días después de saltar el escándalo que 
Alsina, como Alcalde y máximo responsable 
de la gestión municipal, no tomará ninguna 
decisión y que lo deja en manos de la ejecutiva 
socialista es una vergüenza para todos aquellos 
que nos creemos la política como un servicio a 
la sociedad.
El máximo responsable de un Ayuntamiento es 
su Alcalde y a él, y solo a él, le compete decidir 
sobre si cesa o no cesa a un concejal. A nadie 
más. Renunciar a esa competencia exclusiva suya 
es renunciar a gobernar y a llevar el timón de los 
intereses municipales. Una dejación de funciones 
absoluta que merece la reprobación política de 
aquellos que creemos que la política es más seria 
de lo que cree Guillem Alsina.
Porque hoy sabemos que Alsina es un Alcalde 
que se ríe cuando a su 2ª teniente de Alcalde 
un “amigo invisible” le entrega una cabeza de 
cordero, vísceras y un puñado de ojos. Sabemos 
también que Alsina es un Alcalde que amenaza 
con cesar a su 2ª teniente de Alcalde cuando 
le anuncia que convocará a la prensa para 
denunciar lo sucedido. Y sabemos que Alsina 
renuncia a gobernar cuando pone en manos 
en la ejecutiva socialista una decisión que debe 
tomar él. 
Vinaròs ha sido noticia en toda España por la 
irresponsabilidad de todo un gobierno donde 
predomina la desconfianza entre sus integrantes, 
donde los concejales del gobierno se esconden 
información entre ellos y se denigran a niveles 
nunca vistos en nuestra ciudad. El gobierno de 
Vinaròs está en manos de concejales que en 
lugar de gobernar juegan al “amigo invisible” en 
el despacho del Alcalde, y ni eso saben hacer.
Hoy queda claro que Vinaròs necesita de otro 
gobierno. Nuestra ciudad necesita un Alcalde 
que tenga liderazgo y valentía para tomar 
decisiones y un equipo de gobierno que se olvide 
de juegos macabros y gobierne con seriedad y 
responsabilidad. 

           En la sessió ordinària del mes 
de desembre, un dels punts 
que es portava a l’aprovació era 
l’ordenança  municipal reguladora 

de la zona blava, on es consoliden els preus de la legislatura 
passada que van sofrir un augment les fraccions de minut del 
33% al 150% i el més greu de tot es que no es contemplen la 
mitja hora gratuïta dels aparcaments soterrats.
En el decurs del plenari,va faltar a la veritat, la regidora de 
Hisenda quan va afirmar  categòricament  que es mantenia 
els 30 minuts gratüits, perquè en el punto 4 de l’ordenanaça , 
on están recollits els preus de  les tarifes, no esta reflectida. En 
aquest punt que parla dels estacionaments en aparcaments 
municipals, diu  que la tarifa general és de 2 cèntims d’euro/ 
minut. No han tingut voluntat política de incloure-la, perquè 
s’haguera pogut arreplegar perfectament 30 miunts/ 0 euros i 
al minut 31/ 2 cèntims minut.
Des del PVI , creiem que el govern municpal  format per PSPV, 
Tots i Totes Vinaros i Compromis, pretenen portar  l’ajuntament 
com si fos una empresa privada perquè no entem aquests 
empeny recaptatori. Els vull recordar que la zona blava, i els 
parkings soterrats va ser una demanda  dels comerciants, perquè 
demanaven mobilitat i un tràfic rodat perquè era l’única solució 
per a poder competir amb el Centro Comercial, perquè perillava 
l’activitat comercial per la mancança d’aparcaments. Des de 
l’ajuntament  vam apostar en aquells moments en atendre les 
demandes de la gent i ens llançarem de cap en fer una realitat 
els parkings soterrans de la Plaça Sant Antoni i tirar endavant el 
passeig marítim, així com el parking soterrat del Passeig Colom. 
Calia possar tots els mitjans necessàris per afavorir la vida 
dels ciutadans, intentar fe-la més cómoda ,  perquè estavem 
convençuts, i el temps ens ha donat la raó  que ferem  una 
gran feina, perquè varem facilitar l’accés als veïns i dels pobles 
del voltant a comprar als nostres comerços i  al mateix temps 
impulsarem el nostre comerç de proximitat. 
El PVI vam ser molt  crítics quan es va tindre que fer una 
modificació del Pla Normatiu del 2021, al mes de setembre, 
on van tindre que incloure aquesta ordenança, que se’ls havia 
oblidat, quan és un nou concepte legal que s’ha introduït en 
la LLei9/2017 del 8 de noviembre  de Contractes del Servei 
Públic. Com ve sent habitual  en vostés, no tenen una visió 
global, una volta més, notem a falta una mancança de previsió 
perquè tots eren coneixedors que el contracte de la zona blava 
finalitzava al febrer del 2022, per tant l’ ordenança de les tarifes 
per estacionament de vehícles de tracció mecánica en les víes 
públiques del nostre municipi, tenia que estar inclosa en el 
mes de febrer.   En el decurs del plenari, els vaig preguntar que 
suposavem que esta mesura del 30 minuts gratuïts, ho posarien 
en les propostes de millora del nou contracte que es traura a 
licitació del nou servei  dela zona blava. Esperem que siga el més 
aviat posible, perquè des de que es va rescindir el contracte ja fa 
tres mesos per incompliments, estem vivim un caos circulatori, 
on es imposible aparcar en el centre de Vinaròs, possant en perill 
la campanya nadalenca, davant la impossibilitat de la mancança 
de places llliures, la qual cosa he fet que molts decidiren no 
apropar-se al casc àntic a comprar i marxar a centres comercials 
propers a la nostra ciutat.
Però la pregunta que ens fem des de el PVI? Voldrà  la nova 
adjudicatària del servei regala la mitja hora gratuïta? Creiem 
que les empreses que es presentaran al concurs, és per guanyar  
diners, no per pedre’n. Aleshores dubtem que si és una proposta 
de millora del nou contracte, podem sortir  mal parats com en 
aquest últim contracte.  Pensem  de s del el PVI,  què és millor 
rebaixar el cànon que  preveu recapatar l’ajuntament de 200.000 
€,  perquè de segur que sortirem guanyant els vinarossencs.
Ens reafirmen des de el PVI que asumir els 30 mimuts, hagués 
tingut que estar inclosa SI o SI , en l’ordenança  municipal,  fer-
se càrrec l’ajuntament, perquè  a la fi és una bona mesura per 
tots  nosaltres, i de  segur que comptaria amb el vistiplau de 
la ciudadania. La resta d’explicacions que ens volen fer creure 
l’equip de govern són excuses de mal pagador.  
      

Visita l'hemeroteca 
gratuïta del Diariet al 
repositori de la UJI

http://repositori.uji.es/xmlui/
handle/10234/95093

Cerca imatges i articles de la 
historia de Vinaròs
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El circo de Navidad

Como es normal en estas fiestas navideñas en 
algunas ciudades del Estado español se montan 
circos. Este año como hemos podido comprobar 
se ha montado en el Ayuntamiento de Vinaròs.
 Es sabido que el circo se compone de varios actos 
de distintas actividades, que es también lo que 
han hecho los representantes de algunos partidos 
políticos con representación municipal en sus 
ruedas de prensa y en algunas declaraciones, 
amenizar el espectáculo.
En Izquierda Unida entendemos que el acto 
protagonizado por el concejal socialista Sr, 
Chaler, como bien reconoce el Sr. Alcalde es 
un acto grave y desagradable. Como también 
entendemos según manifestó el Sr. Chaler en 
rueda de prensa que tomó un aviòn en dia y 
hora especial sin terminar sus vacaciones para 
estar en Vinaròs a hacer la rueda de prensa que 
hizo. Pues en Izquierda Unida opinamos que para 
hacer la rueda de prensa que hizo y exponer lo 
que expuso, hubiera  sido mejor que se hubiera 
quedado donde estaba.
Según se explico en la rueda de prensa solo le 
faltó que culpara a Totes i Tots Som Vinaròs del 
desagradable, lamentable y humillante acto 
a la Sr. Fibla. Teniendo aun la desfachatez de 
manifestar que  el acto y lo que le entregó no fue 
premeditado.
Se ha reconocido por el propio Sr. Chaler, el Sr. 
Alcalde y la ejecutiva del Partido Socialista local 
que el acto fue grave y desagradable, y después 
de todo lo ocurrido y dicho entendemos que el 
Sr. Chaler debería de tener un poco de sentido 
común y dignidad política y no aferrarse a su 
cargo y dimitir como concejal. De no ser asi 
difícilmente las cosa podrán funcionar bien y el 
que pagará las consecuencias es el pueblo.
Tampoco podemos olvidar lo manifestado por la 
Sr. Fibla en rueda de prensa que este acto es el que 
colma el vaso de muchos temas ocurridos durante 
la actual legislatura con los compañeros socialista 
del equipo de gobierno, como marginación, 
humillación, desprecios, ocultación de datos y 
algunos mas del mismo estilo, que esperemos 
que Totes i Tots Som Vinaròs pensando en el bien 
del pueblo lo tendrán en cuenta y tomaran las 
decisiones adecuadas para poder hacer políticas 
progresistas de izquierdas que tan de menos 
estamos viendo en el Ayuntamiento.
El Partido Popular no podía faltar en este circo, 
y hacer su parte de espectáculo como ya nos 
tiene acostumbrados en Vinaròs, es hacer leña 
del árbol caído y echar mas gasolina al fuego, 
haciendo patente el refrán de cuando peor mejor, 
sin importarle las negativas consecuencias que 
puedan repercutir al pueblo.
El Partido Popular tendría que recordar que en 
la actual legislatura en algunos plenos también 
ha montado algún que otro circo en temas de 
interés para el pueblo.
Pero bueno, lo que se debería de hacer por el 
bien de todos es tener un poco de sentido común 
y dignidad política y tener presente que están al 
servicio del pueblo y que esa clase de servidores 
con esa actitud no les convienen al pueblo.
También tener presente que en política las 
puestas de pata y los errores se pagan, y que una 
retirada a tiempo pude ser una victoria.

Manuel Villalta

Como vecina de este pueblo y de  la Av Jaime I, durante más de 30 años, recurro a este medio que 
me da la voz para hacer público la gran falta de seguridad que hay. 
Me gustaría constatar las continuadas agresiones a vecinos/as y a las propiedades de la zona. Al 
mismo tiempo puedo enumerar los que a título propio he sufrido, pero voy a dejarlo en segundo 
plano para centrarme en lo que realmente creo que es el problema. 
No es posible necesitar ayuda, y ayuda de las autoridades,  las que se supone que están para 
protegerte  y encontrarte con la sorpresa  de que no hay, literalmente no están porque hay una 
carencia  increíble  de operativos para el amparo del ciudadano. 
Y digo me pregunto, de igual modo que como trabajadora mis superiores se encargan de que mis 
funciones en mi ausencia se cumplan  y sin ser de una necesidad básica, ¿ Por que los superiores 
del servicio de policial no se encarga de que sea igual?. Hay una infinidad de motivos por los que 
las personas tengan que ausentarse de su puesto de trabajo, ya sea un cargo público o privado, 
pero también existen una infinidad de soluciones que se pueden aplicar. No solo existen recursos, 
si no ganas, interés y actitudes y aptitudes.  En caso de carecer de alguna o de todas ellas seria 
conveniente plantear que otros se hagan cargo de gestionar de un modo más eficaz una necesidad 
tan  importante y básica como es la seguridad de su pueblo. 
Y para terminar, quiero que conste que siempre, han habido y habrán buenos y malos, polis y 
ladrones, pero este  desequilibrio  a  favor del vandalismo nunca se ha visto tan marcado como hasta 
ahora. No busco responsables, solo soluciones y quien tenga reflexionar para poner soluciones  que 
lo haga.  
¿Quién es más culpable, quien lo hace o quien lo permite?

Miriam LlonartInseguridad ciudadana

 En las últimas semanas se han producido graves altercados en nuestra población. 
La falta de medios humanos influye de forma decisiva a la hora de hacer frente a algaradas 
callejeras u otras acciones necesarias. Las sucesivas corporaciones locales que han gobernado en 
los últimos años les ha importado bien poco, por no decir nada, la situación de los Policías Locales. 
Nunca se han preocupado por mejorar sus condiciones laborales, quedando en las Antípodas, si los 
comparamos con otras policías de poblaciones semejantes a la nuestra. 
Como consecuencia nuestros Agentes, tan pronto como pueden piden traslado quedando la 
plantilla siempre en precario, y esto influye de forma negativa en la efectividad y calidad de servicio, 
y lo mas importante, su propia seguridad a la hora de hacer frente a todo tipo de contingencias que 
se presentan. 
Como resultado tenemos que, hay días en que no se pueden atender todos los requerimientos de 
los ciudadanos- salvo urgencias-. No se puede vigilar adecuadamente las viviendas y urbanizaciones 
ubicadas en las costas, y en muy pocas ocasiones se puede vigilar la zona rural. 
Desde Vox Vinaroz, exigimos que se subsane esta anomalía, dotando a los Agentes de los medios 
necesarios, de todos sus derechos laborales como de las compensaciones económicas que por Ley 
les corresponde.

Apoyamos a nuestra Policía Local
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IMPORTANTE Y TRADICIONAL TALLER 
MECÁNICO ESPECIALIZADO EN BMW

SE TRASPASA POR JUBILACIÓN

INFORMACIÓN y CONSULTAS AL 964 45 16 88 ó 606 31 29 54

TOTALMENTE EQUIPADO CON MAQUINARIA Y TECNOLOGÍA DE 
ÚLTIMA GENERACIÓN.
EN ZONA CENTRO DE VINARÓS, LOCAL DE 1000m2

DISPONE DE IMPORTANTE SALÓN EXPOSICIÓN Y 2 DESPACHOS EN PLANTA INFERIOR, SEÑORIAL
ESCALERA SEMI CARACOL CON ACCESO A 2 AMPLIOS DESPACHOS EN PLANTA SUPERIOR.
ACTUALMENTE EN ACTIVIDAD CON AMPLIA CARTERA DE CLIENTES.
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Volta a peu de Nadal

Guillem Segura va guanyar, i ja van quatre victòries des del 2017, la Volta a Peu a Vinaròs 2021. Segon va quedar Edu Pla.  En femení, va guanyar 
l’atleta Portolés. La “multiguanyadora” Carla Masip va participar només de forma simbòlica, per arrossegar una lesió.

E.Fonollosa i Redacció
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EMIARE
ESCOLES MUNICIPALS D’INICIACIÓ, ANIMACIÓ 

I RECREACIÓ ESPORTIVA

INSCRIPCIONS A PARTIR DEL 13 DE SETEMBRE 

NOMÉS EN LÍNIA A LA PÀGINA: 

https://inscripcions.vinaros.es

EF DE BASE (PSICOMOTRICITAT): EI3 (P3) EI4 
(P4) I EI5 (P5) 
MULTIESPORT: DE 1r A 6é DE PRIMÀRIA 
MOU-TE: DE 1r A 4t D’ESO

VINARÒS 2021/2022

Més info en la web del CME: esports.vinaros.es
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Les inscripcions ja 
estan obertes 

Club Balonmano Vinaròs

El “Club Balonmano Vinaròs” vol anunciar la creació de l’equip mixt prebenjamí (de entre 5 i 8 anys), que ha començat els seus 
entrenaments amb molta il·lusió i amb ganes de practicar esport. Si vols unir-te a nosaltres i passar una bona estona amb en-
trenaments divertits, fent jocs, millorant la psicomotricitat, aprenent a jugar en equip i per damunt de tot passar-ho bé, vine 
al pavelló d’esports de Vinaròs els dilluns i els dimecres de 18. 15h a 19.15h T’esperem! Casa Nostra espai Infantil col·labora 
entregant les samarretes de l’equipació per als jugadors i jugadores. per a celebrar-ho vam realitzar un dinar de germanor a 

l’ermita de Vinaròs on tots i totes juntes vam passar un dia en petita gran família. Club Balonmano Vinaròs i l’equip de Casa 
Nostra espai infantil us desitgen
Bones festes i un feliç 2022!
Salut, amor i esport!!

Primer any de l’equip pre-benjamí 
“Club balonmano Vinaròs”
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Laia Casanova/Club Voleibol Vinaròs
L’equip cadet femení es va desplaçar a Valladolid del 26 al 30 de desembre per disputar la Copa d’Espanya.
Les jugadores van disputar una molt bona fase de grups, aconseguint quedar en 2a posició. Aquest bon joc dels primers partits els va permetre assolir la 8a 
posició del nivell 2.
 Una copa que ha sigut tota una experiència tant per als entrenadors com per a les jugadores, que han disputat per primer cop una competició d’aquest tipus.

El CV Vinaròs a la Copa d’Espanya
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964 450 085

Subscriviu-vos a 
El Diariet

 

Exp. 762/2021

TASA MEMU2021-2

Tesorería / MTG / im

ANUNCIO

Por  Decreto de Alcaldía  de fecha 30 de noviembre de 2021 se procedió a la aprobación del 

padrón  de la  tasa  del  mercado municipal  del  segundo semestre  de 2021,  determinándose 

asimismo la exposición de las mismas en el Tablón de Anuncios del Ayuntamiento y en el BOP.

El período voluntario de pago de dichas tasas será del 15 de diciembre de 2021 al 31 de enero 

de 2022.

Los recibos domiciliados recibirán el cargo en cuenta a partir del día 27 de diciembre de 2021.  

El  resto recibirán en su domicilio  carta de pago para realizar  ingreso en cualquiera de las 

formas allí indicadas.

Lo que se hace público para su general conocimiento.
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Anuncio licitación

Anunci licitació

L’Ajuntament de Vinaròs, por Decreto de Alcaldía 
de fecha 03 de diciembre de 2021, aprobó el 
expediente y los pliegos para la contratación DE 
LA INSTALACIÓN, MANTENIMIENTO Y GESTIÓN 
DE UN SISTEMA DE SOFTWARE Y HARDWARE 
PARA LA SENSORIZACIÓN Y MONITORIZACIÓN DE 
CONSUMOS ENERGÉTICOS Y OTROS PARÁMETROS 
DE REFERENCIA EN EDIFICIOS MUNICIPALES, 
contrato que se encuentra dentro de la Estrategia de 
Desarrollo Urbano Sostenible e Integrado (EDUSI), 
cofinanciado por el Fondo Europeo de Desarrollo 
Regional (FEDER), 2014-2020. (Exp.Grals 21/21 Gest. 
5690/21).

La obtención de documentación e información: 
Ajuntament de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º 
piso, de lunes a viernes de 9 a 14 horas y en la página 
www.vinaros.es /Perfil Contractant

La fecha límite de presentación de la documentación 
electrónicamente: el 10 de enero de 2022.

Lugar de presentación: Plataforma de contratación 
del Sector Público de l’Ajuntament de Vinaròs.

  

L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de 
data 20 de desembre de 2021, va aprovar l’expedient i 
plecs per a la contractació de la GESTIÓ INTEGRAL DEL 
PROGRAMA CLUB DE LA VIDA DEL DEPARTAMENT DE 
BENESTAR SOCIAL DE L’AJUNTAMENT DE VINARÒS 
(EXP.GRALS. 34/19 GEST. 9794/19).

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament 
de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a 
divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.
es /Perfil Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 11 de gener de 2022.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del 
Sector Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.
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Plaça Parroquial, 12, 12500 Vinaròs | 964 40 77 00 | premsa@vinaros.es 
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Enquesta Turisme Vinaròs 
Des de la Regidoria de Promoció de la Ciutat i Interés Turístic de l'Ajuntament 
de Vinaròs i per tal de poder avançar en la redacció del nou pla estratègic de 
Turisme li agrairíem que, si disposa de  cinc minuts, els dedique per contestar 
aquesta breu enquesta. El qüestionari és anonim i ens ajudarà molt a poder 
extraure conclusions i informació. 

Moltes gràcies per la seua participació! 

Accedir mitjançant aquest codi QR:  
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Tu familia te recuerda con estima

2º aniversario de:

Amparo Navarro Segarra

Que murió cristianamente en Vinaròs
el dia 16 de diciembre de 2019

a los 77 años de edad 

D.E.P.

8º Aniversario de

Vinaròs, enero 2022
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció:  Laborals: 9.00 i 
19.00 h  Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 
12.00 i 19.00h. 

Convent Divina Providència: 
Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.

Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h

Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)

El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. 
Diumenge: 10.00 h

Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 
h, Dimarts estudi bíblic: 20 h 

Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Recollida d’estris voluminosos  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat” 

Gas butà 964 45 11 24

         TRENS  VINARÒS-VALÈNCIA         VINARÒS-CASTELLÓ

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’ Autos Mediterráneo i Renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

E L  D I A R I E TVinaròs

DILLUNS, DIMECRES I DIVENDRES 
NO FESTIUS

La resta de dies sense servei
POBLACIÓ ANADA TORNADA
CATÍ 8:15 17:30
ANROIG 8:25 17:20
XERT 8:30 17:15
SANT MATEU 8:45 16:55
CANET 9:00 16:45
LA JANA 9:10 16:35
TRAIGUERA 9:15 16:30
SANT JORDI 9:20 16:25
VINARÒS 9:45 16:00

CATÍ-VINARÒS

URBÀ VINARÒS

DILLUNS A 
DIVENDRES

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

8:30
9:15
9:55

11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:30
8:50

10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00

10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

DISSABTES, 
DIUMENGES FESTIUS
( Diumenge i festius , 
només juliol i agost)

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11.20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

          10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

8 gener GUIMERÁ Plaça Església
9 gener ADELL P.Picasso-Pius XII
10 gener SANZ C/Pont 87
11 gener VALLS Av. Fco J.Balada 24

12 gener MATEU C/Sant Francesc 103
13 gener TORREGROSA Av Llibertat 9
14 gener PITARCH C/Pilar 120
15 gener VINARÒS FARMÀCIA Av. País Valencià 15

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  06 agosto 2021 16:45:05

Origen: VINAROS
Destino: VALENCIA (TODAS)
Trenes para el día: lunes 06 septiembre 2021
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
14431 REGIONAL 05.45 07.45 2h. 0min. 12.30
14018 REG.EXP. 07.10 09.05 1h. 55min. 14.10
38018 REGIONAL 07.10 09.05 1h. 55min. 12.30
14437 REGIONAL 09.25 11.51 2h. 26min. 12.30
00697 TORRE ORO 10.52 12.20 1h. 28min. 24.40
18093 REG.EXP. 13.08 15.08 2h. 0min. 14.10
00463 Intercity 13.56 15.23 1h. 27min. 24.40
38022 REGIONAL 14.12 16.08 1h. 56min. 12.30
14022 REG.EXP. 14.12 16.08 1h. 56min. 14.10
00165 Intercity 16.54 18.28 1h. 34min. 24.40
14447 REGIONAL 18.30 21.10 2h. 40min. 12.30
14304 REGIONAL 19.42 21.55 2h. 13min. 12.30

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  09 agosto 2021 10:14:48

Origen: VINAROS
Destino: CASTELLO
Trenes para el día: jueves 09 septiembre 2021
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
14431 REGIONAL 05.45 06.40 55min. 7.40
14018 REG.EXP. 07.10 08.04 54min. 8.40
38018 REGIONAL 07.10 08.04 54min. 7.40
14437 REGIONAL 09.25 10.25 1h. 0min. 7.40
00697 TORRE ORO 10.52 11.28 36min. 18.10
18093 REG.EXP. 13.08 13.59 51min. 8.40
00463 Intercity 13.56 14.34 38min. 18.10
38022 REGIONAL 14.12 15.03 51min. 7.40
14022 REG.EXP. 14.12 15.03 51min. 8.40
00165 Intercity 16.54 17.34 40min. 18.10
14447 REGIONAL 18.30 19.30 1h. 0min. 7.40
14304 REGIONAL 19.42 20.34 52min. 7.40
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agenda

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 19/10/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - C/ San Francisco (casal)

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  19 agosto 2021 10:51:56

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: domingo 19 septiembre 2021
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.53 10.25 3h. 32min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
00460 Intercity 14.32 16.40 2h. 8min. 30.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.38 1h. 55min. 30.00
00264 Intercity 18.32 20.40 2h. 8min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60
01402 Intercity 21.40 23.39 1h. 59min. 30.00

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  06 agosto 2021 16:58:39

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: lunes 06 septiembre 2021
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00697 TORRE ORO 09.13 10.51 1h. 38min. 30.00
18093 REG.EXP. 09.43 13.08 3h. 25min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
00463 Intercity 12.00 13.55 1h. 55min. 30.00
00165 Intercity 15.00 16.52 1h. 52min. 30.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.05 3h. 22min. 17.60

        VINARÒS-CASTELLÓ       VALÈNCIA-VINARÒS      CASTELLÓ-VINARÒS

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA

Parades Vinaròs-Benicarló-Peníscola:  

Riu Cervol - Av. Llibertat (només de tornada) - Església (només d’anada) - 
Av. Picasso - Av. Pius XII - Renfe/Vinaròs - Hospital Comarcal - Pol. Industrial 
(pista atletisme) - Pol. Vinaròs (Carrefour) - Batreta N340, Km1045.8 - 
Renfe/Benicarló (només a l’estiu) - Casal C/S Francesc,29 - Jardins Plaça 
Constitució 1 - Neptuno (només de tornada) - Doctor Fleming (Mercadona 
i només d’anada) - Farell.Avg. Papa Luna 73 - Can Vicente. P.Luna, Plenamar 
- Las Caracolas. P Luna 370 - Fruit. Piñana - Voramar, Gran Hotel Peníscola - 
Casablanca, Plaça Luna Restaurante Fontana - Peñismar, Piscina Municipal 
- Bodegón 2000, (P. Luna 80) - Acuazul, Apartaments Picasso - Hotel 
Peníscola Plas, Hotel Felipe II -  Hosteleria del Mar ( P. Luna,19) - Hotel Maria 
Cristina, P Luna 10 - Turismo , (Av Primo de Rivera, 31) - Plaça Constitució, 
Ajuntament -  Castell  (Plaça J.B. Antonelli)

VINARÒS-BARCELONA

BARCELONA-VINARÒS

Rio Sérvol - VINARÒS, a: 
BENICARLÓ
PEÑISCOLA

PEÑÍSCOLA, a:
BENICARLÓ
VINARÒS

Renfe BENICARLÓ, a:
BENICARLÓ Centro
PEÑISCOLA

PEÑISCOLA, a:
BENICARLÓ Centro
Renfe BENICARLÓ

Peñiscola

Vinaròs
Horarios revisados Julio 2021, actualmente en vigor

Plaza Constitución 
BENICARLÓ, a:

De 6:30 a 23:30 cada 30 minutos

7:30 y de 8:15 a 1:15 cada 30 minutos

7:15 - 8:15 - 8:45 - 9:45 - 10:15 - 11:15 - 11:45 - 12:45 - 13:15 - 
14:15 - 15:15 

8:00 - 9:00 - 9:30 - 10:30 - 11:00 - 12:00 - 12:30 - 13:30 - 14:00 - 
15:00 - 16:00. De 17:00 a 23:00 cada 30 minutos. 

De 7:00 a 0:00 cada 30 min. 

8:00 y de 8:45 a 1:45 cada 30 min.

 De 16:15 a 22:15 cada 30 minutos. 23:15 y 23:45

HORARIOS AUTOBÚS

VINARÒS - BENICARLÓ - PEÑISCOLA
VERANO - Del 10 de Julio al 7 de Septiembre 2021

Plaza Constitución 
BENICARLÓ, a:

Vinaròs: Tel. 964 401 936

Vinaròs

Cervol

Riu Cervol

Vinaròs

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  06 agosto 2021 16:45:13

Origen: VALENCIA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: lunes 06 septiembre 2021
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
14430 REGIONAL 05.38 07.43 2h. 5min. 12.30
14020 REG.EXP. 07.55 10.02 2h. 7min. 14.10
38020 REGIONAL 08.03 10.10 2h. 7min. 12.30
00460 Intercity 13.05 14.31 1h. 26min. 24.40
14302 REGIONAL 14.17 16.21 2h. 4min. 12.30
14446 REGIONAL 14.40 17.05 2h. 25min. 12.30
00694 TORRE ORO 16.12 17.41 1h. 29min. 24.40
18096 REG.EXP. 16.38 18.42 2h. 4min. 14.10
00264 Intercity 17.10 18.31 1h. 21min. 24.40
98289 LD-MD 18.28 22.03 3h. 35min. 21.20
14452 REGIONAL 18.35 21.10 2h. 35min. 12.30
14016 REG.EXP. 20.07 22.03 1h. 56min. 14.10
38016 REGIONAL 20.07 22.03 1h. 56min. 12.30

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  09 agosto 2021 10:14:54

Origen: CASTELLO
Destino: VINAROS
Trenes para el día: jueves 09 septiembre 2021
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
14430 REGIONAL 06.48 07.43 55min. 7.40
14020 REG.EXP. 09.07 10.02 55min. 8.40
38020 REGIONAL 09.15 10.10 55min. 7.40
00460 Intercity 13.50 14.31 41min. 18.10
14302 REGIONAL 15.26 16.21 55min. 7.40
14446 REGIONAL 16.10 17.05 55min. 7.40
00694 TORRE ORO 17.07 17.41 34min. 18.10
18096 REG.EXP. 17.50 18.42 52min. 8.40
00264 Intercity 17.52 18.31 39min. 18.10
14452 REGIONAL 20.15 21.10 55min. 7.40
14016 REG.EXP. 21.09 22.03 54min. 8.40
38016 REGIONAL 21.09 22.03 54min. 7.40
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